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Μάστιγα η παραπληροφόρηση για τον καρκίνο
Ασθενείς με καρκίνο «σνομπά
ρουν» τις αναγνωρισμένες θε-
ραπείες για τον καρκίνο και αντ'

αυτού στρέφονται ολοένα και πε-

ρισσότερο σε κλύσματα καφεΐ-
νης και δίαιτες με χυμούς , καθώς
η παραπληροφόρηση στο Δια-
δίκτυο αποκτά «ανησυχητικές»

διαστάσεις . Σύμφωνα με τους
ογκολόγους , αποτέλεσμα αυτής
της τάσης είναι πολλοί ασθενείς
να βλέπουν τους όγκους τους να
εξαπλώνονται και ορισμένοι να
χάνουν μέχρι και τη ζωή τους
χωρίς λόγο . Οι γιατροί αναφέρ-
θηκαν εκτενώς στο πρόβλημα ,

εγείροντας ανησυχίες κατά τη

διάρκεια του ετήσιου συνεδρίου
της Αμερικανικής Εταιρείας Κλι
νικής Ογκολογίας (Asco ) .

Η δρ Collagef Τσίνο, ερευνή-
τρια και καθηγήτρια στο Αντι-
καρκινικό Ιδρυμα Αντερσον στο
Χιούστον του Τέξας, συνυπο-
γράφει μια μελέτη που παρου-
σιάστηκε στο Σικάγο και στην
οποία υποστηρίζει πως η πα-
ραπληροφόρηση γύρω από τον
καρκίνο «έχει στην πραγματικό-
τητα χειροτερέψει την τελευταία
δεκαετία» . Καθώς ο παγκόσμιος
πληθυσμός μεγαλώνει τόσο σε
αριθμό όσο και σε ηλικία , οι πα-
ραπλανητικές και ψευδείς πλη-
ροφορίες σχετικά με τον καρκίνο
έχουν αρχίσει να θέτουν σοβα-
ρές απειλές στη δημόσια υγεία.

Σύμφωνα με την ως άνω έρευ-
να, παρόλο που οι άνθρωποι
εμπιστεύονται τους γιατρούς ,

εντούτοις περισσότεροι από
τους μισούς ερωτηθέντες δή-
λωσαν πως οι γνωματεύσεις των
ειδικών είναι συχνά αντικρου-
όμενες . Ακόμη, περίπου ένας
στους είκοσι τόνισε ότι δεν εμπι-
στεύεται την επιστήμη για να
πληροφορηθεί σχετικά με τον
καρκίνο . «Χάνουμε τη μάχη της
επικοινωνίας» , υπογράμμισε η
Τσίνο , «πρέπει να πάρουμε πί-
σω αυτό το έδαφος».

Η δρ Τζούλι Γκάλοου, ιατρική
διευθύντρια του Asco, σημείωσε

«Πολλοί ασθενείς μου ήθελαν μία
εξ ολοκλήρου φυσική θεραπεία

αφότου τους εξήγησα τις θερα-
πευτικές επιλογές που προτείνω.
Μπαίνουν στο Ιντερνετ και βλέ-
πουν μια κλινική στο Μεξικό που

υπόσχεται μια εντελώς φυσική
θεραπεία για τον καρκίνο , στην
οποία περιλαμβάνονται κλύσμα-
τα καφεΐνης , ενέσεις με βιταμίνη
C και πολλά άλλα » . Αντί να μα-
λώνει τους ασθενείς και να τους
πιέζει να κάνουν χειρουργεία ,

ραδιοθεραπείες ή χημειοθεραπεί-
ες , η Γκράλοου λέει ότι προσπα-
θεί να κερδίσει την εμπιστοσύ
νη τους δείχνοντας υποστήριξη .

«Σε πολλές περιπτώσεις ήρθαν
ύστερα από τρεις μήνες λέγο-
ντας ότι δεν νιώθουν κάποια ση-

μαντική βελτίωση. Υστερα έμει
ναν στην κλινική μας και τελικά
καταφέραμε σιγά σιγά να τους
πείσουμε να λάβουν θεραπείες
που βασίζονται σε περισσότερα
στοιχεία» , συμπλήρωσε . «Μερι-
κές φορές δεν επέστρεψαν πο-
τέ . Και μετά έμαθα μέσα σε εν
νέα μήνες την τραγική είδηση
του θανάτου τους» .

Η Λιζ Ο ' Ράιορνταν, συνταξι
ούχος χειρουργός με ειδίκευση,

Ανησυχία εκφράζουν
ογκολόγοι, καθώς
ασθενείς «σνομπάρουν»

αναγνωρισμένες θερα
πείες και στρέφονται
σε γιατροσόφια που δια-
βάζουν στο Διαδίκτυο.

που προσφάτως διαγνώστηκε με
καρκίνο του μαστού, μοιράζεταικαρκίνο του μαστού , μοιράζεται
σε καθημερινή βάση πληροφορί
ες με τους χιλιάδες ακολούθους
της στα μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης . Η ίδια δήλωσε στον βρετανι
κό Guardian: «Υπάρχει τεράστια
ποσότητα ψευδών πληροφορι
ών σχετικά με τον καρκίνο στο
Ιντερνετ . Κάθε μέρα λαμβάνω
μηνύματα από φοβισμένες γυναί-
κες, που με ρωτούν αν πρέπει να

σταματήσουν να τρώνε γαλακτο-
κομικά και σόγια . Αν πρέπει νακομικά και σόγια. Αν πρέπει να
σταματήσουν να φορούν σουτιέν
με σύρμα ή να χρησιμοποιούν
αποσμητικά. Είναι αλήθεια ότι οι
χυμοί θεραπεύουν τον καρκίνο;

Τι συμβαίνει με τα ψυχεδελικά
μανιτάρια και το CBD;».

Ανάγκη επικοινωνίας
Η ίδια κάνει έκκληση ώστε

περισσότεροι γιατροί να μιλούνπερισσότεροι γιατροί να μιλούν
μέσω Διαδικτύου . «Αυτό όμως εί-
ναι δύσκολο , αφού απαιτεί πο-
λύ χρόνο για τη συγγραφή, τη
μαγνητοσκόπηση, την επεξερ-
γασία και τη δημοσίευση περι-

εχομένου, καθώς και την προ-
σπάθεια που απαιτείται για την
ανάπτυξη μιας κοινότητας, ώστε
η φωνή σας να ακουστεί πάνω
από τον θόρυβο . Και όταν δεν
έχετε ένα εκατομμύριο ακολού-
θους , είναι αδύνατο να αποκτή-
σετε απήχηση» , επισήμανε. «Αυ
τό που λέμε δεν είναι ελκυστικό
ή συναρπαστικό – δεν μπορού-
με να υποσχεθούμε θεραπεία.

Τα φάρμακα που χορηγούμε
έχουν παρενέργειες και μερι-
κοί άνθρωποι εξακολουθούν να
πεθαίνουν» , κατέληξε .

Μιλώντας στο Asco , ο δρ Pi-
τσαρντ Σίμκοκ, επικεφαλής ια-
τρός του αντικαρκινικού κέ
ντρου Μακμίλαν στο Ηνωμένο
Βασίλειο , είπε ότι η παραπλη-

ροφόρηση είναι «πολύ ανησυ
χητική» , καθώς έχει «αυξήσει
εκθετικά το πρόβλημα» των
παρανοήσεων σχετικά με τον
καρκίνο . «Ενα άτομο έχει κάθε
δικαίωμα να αρνηθεί αυτή τη
θεραπεία , αλλά όταν το κάνει
με βάση πληροφορίες που είναι
αναληθείς ή κακώς ερμηνευμέ
νες , αυτό με λυπεί πραγματικά.

Είναι σαφές πως έχουμε δουλειά
να κάνουμε για να ξαναχτίσου-
με την εμπιστοσύνη στην τεκ-
μηριωμένη ιατρική» , σχολίασε.

Ο καθηγητής Στίβεν Πάουις,

εθνικός ιατρικός διευθυντής του
NHS England , δήλωσε: «Τα μέσα
κοινωνικής δικτύωσης μπορούν
να προσφέρουν μια υποστηρι
κτική κοινότητα για άτομα που
αντιμετωπίζουν διάγνωση καρ-
κίνου , αλλά ταυτόχρονα παρατη-
ρούμε και ένα ανησυχητικά υψη-
λό επίπεδο παραπληροφόρησης
σε ορισμένες από αυτές τις πλατ-

φόρμες» . Κάλεσε δε τους ασθε
νείς και τους συγγενείς τους να
είναι ιδιαίτερα σκεπτικοί απένα-
ντι σε κάθε «θαυματουργή θερα-
πεία» που μπορεί να δουν στα
κοινωνικά μέσα σχετικά με τον
καρκίνο και να χρησιμοποιούν
αξιόπιστες πηγές για να επαλη-
θεύσουν οτιδήποτε δεν είναι σί-
γουροι, «επειδή όλα αυτά δεν εί-
ναι μόνο παραπλανητικά, αλλά
μπορούν να είναι και επιβλαβή» .
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Προχωρά το ΣΔΙΤ για το Θεαγένειο
Σε τροχιά υλοποίησης
τίθεται το έργο ΣΔΙΤγια
την κατασκευή του Νέου

Αντικαρκινικού Νοσοκομείου
Θεσσαλονίκης Θεαγένειο .

Η ΕΚΤΙΜΩΜΕΝΗ αξία του έργου ανέρ
χεται σε 350,5 εκατ . ευρώ (χωρίς
ΦΠΑ) και η εκδήλωση ενδιαφέρο-
ντος , σύμφωνα μετην προκήρυξη
του ΣΔΙΤ που δημοσιοποιήθηκε
στην εφημερίδα της Ε.Ε. , ορίστη-
κεγια την 1η Αυγούστου . Η σύμ-

βαση που θα υπογραφεί με την

αναθέτουσα αρχή, το Αντικαρκι-
νικό Νοσοκομείο Θεσσαλονίκης
Θεαγένειο , θα έχει διάρκεια 30
ετών. Πρόκειται για ένα από τα
σημαντικότερα ΣΔΙΤ που τίθενται
προς υλοποίηση, λόγω της φύσης
του και της αναγκαιότητάς του ,

ωστόσο το ζητούμενο είναινα προ-

χωρήσει μεγρήγορο ρυθμό, κάτι
που εξαρτάται σε σημαντικό ρυθ-
μό από τηναναθέτουσα αρχή . Στο

αντικείμενο του έργου περιλαμ-
βάνεται η κατασκευή νοσοκομεί
ου δυναμικότητας 425 κλινών, το
οποίο θα αποτελείται ενδεικτικά

από τις εξής μονάδες : εντατικής
θεραπείας 10 κλινών, ανακουφι
στικής φροντίδας ασθενών, ημε-
ρήσιας νοσηλείας για χειρουργικά

περιστατικά και χημειοθεραπείες ,

εξυπηρέτησης ασθενώνμε ψυχο-
λογική υποστήριξη και μονάδα
πόνου . Θα περιλαμβάνει επίσης
τμήμα εξωτερικών ιατρείων και
περιορισμένο τμήμα επειγόντων

περιστατικών, εργαστηριακό - δι-

αγνωστικό τομέα σε « in vitro» και
«invivo » υπηρεσίεςκαι τμήμα θε
ραπειών ραδιοϊσοτόπων.

Τ. Ηγ. [SID: 24679949]
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ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ « ΕΥΑΓΓΕΛΙΣΜΟΣ»

ΠΩΣ ΕΓΙΝΕ ΤΟ ΣΑΜΠΟΤΑΖ
• Το μισό νοσοκομείο έμεινε χωρίς κλιματισμό
αφού άγνωστοι έκοψαν και αφαίρεσαν τα καλώδια 1.39
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ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ « ΕΥΑΓΓΕΛΙΣΜΟΣ»

Πώς έγινε το σαμποτάζ
Το μισό νοσοκομείο έμεινε χωρίς κλιματισμό αφού άγνωστοι έκοψαν και αφαίρεσαν τα καλώδια

• Οι φωτογραφίες
από τη

δολιοφθορά
που δημοσίευσε

ο υπουργός

Υγείας Αδωνις

Γεωργιάδης στον
προσωπικό του

λογαριασμό στο Χ

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

EK AB

ΕΣΥ 166

• Το μεγαλύτερο πρόβλημα εντοπίζεται
στο κτίριο όπου νοσηλεύονται οι

σοβαρότερα ασθενείς

Tο μαρτύριο της ζέστης θα βιώ-

σουνγια τουλάχιστον 48 ώρες
(εκτός θετικού απροόπτου) οι

ασθενείς , οι συγγενείς αλλά και το
προσωπικό του μεγαλύτερου νοσοκο-
μείου της χώρας, του «Ευαγγελισμού» .

Αιτία οι ζημιές που έχουν προκληθεί

στις κλιματιστικές μονάδες, με την
ηγεσία του υπουργείου Υγείας αλλά
και τη διοίκηση του νοσοκομείου να
καταγγέλλουν πως έχουν προκληθεί
από ανθρώπινο χέρι .

Αλλωστε, το σκόπιμο (όπως όλα
δείχνουν) ... βραχυκύκλωμα που έβγα-
λε εκτός λειτουργίας τα ψυκτικά συ-
στήματα της «ναυαρχίδας» του ΕΣΥ
έκανε γνωστό χθες ο ίδιος ο υπουρ-
γός Υγείας , Αδωνις Γεωργιάδης, σε
ανάρτησή του στα μέσα κοινωνικής
δικτύωσης , κάνοντας λόγο για δο-
λιοφθορά . «Αγνωστοι ξήλωσαν τα
καλώδια του κεντρικού κλιματιστικού
προφανώς εν όψει καύσωνα... βγάλτε
μόνοι τα συμπεράσματά σας» έγραψε
χαρακτηριστικά .

Χωρίς συστήματα ψύξης
Παράλληλα και όπως ο ίδιος έκανε
γνωστό, ο διοικητής του νοσοκο-
μείου έχει καταθέσει ήδη μήνυση
κατά παντός υπευθύνου , ενώ για
το άνευ προηγουμένου αυτό περι-
στατικό διεξάγεται έρευνα από την
Υποδιεύθυνση Δίωξης και Εξιχνίασης
Εγκλημάτων Αθηνών.

Είναι αξιοσημείωτο πάντως πως
οι αναρτήσεις του υπουργού συ-
νοδεύτηκαν και από φωτογραφι-

κό υλικό που δείχνουν τα καλώδια

των εγκαταστάσεων κομμένα , ενώ
οι πληροφορίες θέλουν η βλάβη να
είναι εκτεταμένη με αποτέλεσμα το
μισό νοσοκομείο να έχει μείνει χωρίς
συστήματα ψύξης . Και όλα αυτά ενώ
σήμερα και αύριο οι μετεωρολογικές

προγνώσεις θέλουν το θερμόμετρο να
σκαρφαλώνει στο κέντρο τηςΑθήνας
έως και τους 35 βαθμούς Κελσίου .

Ενδεικτικές πάντως του εξελισ-
σόμενου... μυστηρίου, που γεννά
εύλογες απορίες, είναι οι δηλώσεις
του πρόεδρου της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλη
Γιαννάκου, στοντηλεοπτικό σταθμό
MEGA, εκφράζοντας ερωτήματα σχε

τικά με το πώς κάποιος κατάφερε να

αφαιρέσει 200 μέτρα καλώδιο και να
φύγει από το νοσοκομείο .

Μάλιστα, και σύμφωνα με τις ίδιες
πηγές , το μεγαλύτερο πρόβλημα
εντοπίζεται στο κτίριο όπου νοση-
λεύονται οι ασθενείς σε σοβαρότερη

κατάσταση. Ενδεικτικά αναφέρεται
ότι στον 8ο όροφο του ίδιου κτιρίου

στεγάζονται χειρουργικές κλινικές
στον 7ο όροφο ορθοπεδικές και στον
6ο όροφο οι ουρολογικές κλινικές.

Αντίστοιχα, στον 5ο όροφο εδράζει
μεταξύ άλλων η θωρακοχειρουργική

κλινική ενώ στον 4ο όροφονοσηλεύ-
ονται οι ασθενείς με καρδιολογικά
προβλήματα .

Για την Ιστορία , δε, στο ίδιο κτίριο
στεγάζονται και οι Μονάδες Εντατι-
κής Θεραπείας (ΜΕΘ) , καθώς όμως
διεξάγονται εργασίες τεχνικής φύσε
ως έχουν μεταφερθεί, την ώρα που οι

Ο διοικητής του

νοσοκομείου
έχει καταθέσει

ήδη μήνυση
κατά παντός

υπευθύνου,

ενώενώγια το άνευ
προηγουμένου
αυτό

περιστατικό
διεξάγεται

έρευνα από τη
Υποδιεύθυνση

Δίωξης και
Εξιχνίασης

Εγκλημάτων

Αθηνών

χώροι του ισογείου ανακαινίζονται
για να υποδεχτούν το νέο Τμήμα Επει-
γόντων Περιστατικών (ΤΕΠ) .

Σε κάθε περίπτωση και όπως δε
σμεύτηκε χθες ο κ. Γεωργιάδης, η
βλάβη θα έχει αποκατασταθεί εντός
48 ωρών, παραδεχόμενος εν τούτοις

ότι «για δύο ημέρες οι ασθενείς θα
ταλαιπωρηθούν» . Και καταλήγει: «Τι
να πω; Πραγματικά ντροπή . Ελπίζω
οι Αρχές να τους ταυτοποιήσουν και
να συλληφθούν» .

Τι καταγγέλλουν
οι εργαζόμενοι
Εν τω μεταξύ , σκληρή ανακοίνωση
εξέδωσε χθες το απόγευμα και ο Σύλ
λογος Εργαζομένων του νοσοκομείου .

Μεταξύ άλλων υπογραμμίζουν ότι
είναι άξιο απορίας πώς κάποιος είχε
πρόσβαση στην ταράτσα, γνωρίζο-
ντας μάλιστα ότι εκεί βρίσκονται οι
κεντρικές μονάδες του κλιματισμού ,

«χωρίς να έχει γνώση των σχεδίων
του κτιρίου» . Και καλούν τους αρ-
μοδίους να διερευνήσουν σε βάθος
την υπόθεση .

Επιπλέον, τονίζουν πως σε κάθε
περίπτωση «πρόβλημα με τον κλι-
ματισμό υπάρχει κάθε χρόνο στον
περασμίνο Ευαγγελισμό” (αλλά και σε όλα τα
νοσοκομεία ) , με σοβαρές συνέπειες» .

Κάνουν λόγο για μονάδες που δεν λει-
τουργούν και δεν έχουν συντηρηθεί
έγκαιρα , με αποτέλεσμα να παθαί-
νουν βλάβες και να δημιουργούνται
ασφυκτικές συνθήκες για ασθενείς
και εργαζομένους.

ΜΑΡΙΑ

ΜΑΡΟΓΙΑΝΝΗ
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